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KALLELSE TILL ORDINARIE FÖRENINGSSTÄMMA FÖR 
HSB Bostadsrättsförening Räven i Solna 

Medlemmarna i HSB:s Bostadsrättsförening Räven i Solna kallas härmed till ordinarie 
föreningsstämma måndagen den 26:e maj 2025 kl. 18:30 i Bergshamraskolans aula, Hjortstigen 1. 
I anslutning till stämman ger styrelsen en statusinformation gällande pågående projekt. 
Dessvärre kommer vi inte kunna erbjuda någon fika i anslutning till stämman då det inte är tillåtet 
med förtäring i aulan och matsalen inte hyrs ut. 

Solna 28:e april 2025; Styrelsen i Brf Räven 

§ 18 RÖSTRÄTT, OMBUD OCH BITRÄDE (Ett utdrag ur föreningens stadgar)
På föreningsstämma har varje medlem en röst. Innehar flera medlemmar bostadsrätt gemensamt har
de tillsammans en röst. Innehar en medlem flera bostadsrätter i bostadsrättsföreningen har
medlemmen en röst. Medlem som inte betalat förfallen insats eller årsavgift har inte rösträtt. En
medlems rätt vid föreningsstämma utövas av medlemmen personligen eller den som är medlemmens
ställföreträdare enligt lag eller genom ombud. Ombud ska lämna in skriftlig daterad fullmakt.
Fullmakten ska vara i original och gäller högst ett år från utfärdandet. Medlem får företrädas av valfritt
ombud. Ombud får bara företräda en medlem. Medlem får medföra ett valfritt biträde.

DAGORDNING 
1. Föreningsstämmans öppnande
2. Val av stämmoordförande
3. Anmälan av stämmoordförandens val av protokollförare
4. Godkännande av röstlängd
5. Godkännande av dagordning
6. Val av två personer att jämte stämmoordföranden justera protokollet
7. Val av minst två rösträknare
8. Fråga om kallelse skett i behörig ordning
9. Genomgång av styrelsens årsredovisning för 2024
10. Genomgång av revisorernas berättelse för 2024
11. Beslut om fastställande av resultaträkning och balansräkning
12. Beslut i anledning av bostadsrättsföreningens vinst eller förlust enligt den fastställda 

balansräkningen
13. Beslut om ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter
14. Beslut om arvoden och principer för andra ekonomiska ersättningar för styrelsens ledamöter, 

revisorer, valberedning och andra förtroendevalda som valts av föreningsstämman
15. Beslut om antal styrelseledamöter och suppleanter
16. Val av styrelseledamöter och suppleanter
17. Presentation av HSB-ledamot
18. Beslut om antal revisorer och revisorssuppleanter
19. Val av revisor/er och revisorssuppleant
20. Beslut om antal ledamöter i valberedningen
21. Val av valberedning, en ledamot utses till valberedningens ordförande
22. Val av ombud och ersättare till distriktsstämmor samt övriga representanter i HSB
23. Övriga anmälda ärenden och motioner till stämman
24. Föreningsstämmans avslutande

Bilagor: 
 Årsredovisning och revisionsberättelse 2024
 Valberedningens förslag
 Styrelsens förslag på valberedningens arvode
 Motioner och styrelsens svar och yrkanden till dessa
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Årsredovisning 2024

Välkommen till årsredovisningen för HSB Brf Räven i Solna
Styrelsen upprättar härmed följande årsredovisning för räkenskapsåret 2024-01-01 - 2024-12-31.

Om inte annat särskilt anges redovisas alla belopp i kronor (SEK).
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Kort guide till läsning av årsredovisningen

Förvaltningsberättelse

Förvaltningsberättelsen innehåller bland annat en allmän beskrivning av bostadsrättsföreningen och
fastigheten. Du hittar också styrelsens beskrivning med viktig information från det gångna räkenskapsåret samt

ett förslag på hur årets vinst eller förlust ska behandlas, som föreningsstämman beslutar om. En viktig uppgift
som ska framgå i förvaltningsberättelsen är om bostadsrättsföreningen är äkta eller oäkta eftersom det senare
medför skattekonsekvenser för den som äger en bostadsrätt.

Resultaträkning

I resultaträkningen kan du se om föreningen har gått med vinst eller förlust under räkenskapsåret. Du kan också

se var föreningens intäkter kommit ifrån, och vad som har kostat pengar. Avskrivningar innebär att man inte
bokför hela kostnaden på en gång, utan fördelar den över en längre tidsperiod. Avskrivningar innebär alltså inte

något utflöde av pengar. Många nybildade föreningar gör stora underskott i resultaträkningen varje år vilket
vanligtvis beror på att avskrivningarna från köpet av fastigheten är så höga.

Balansräkning

Balansräkningen är en spegling av föreningens ekonomiska ställning vid en viss tidpunkt. I en årsredovisning är
det alltid räkenskapsårets sista dag. I balansräkningen kan du se föreningens tillgångar, skulder och egna kapital.

I en bostadsrättsförening består eget kapital oftast av insatser (och ibland upplåtelseavgifter), underhållsfond
och ackumulerade ("balanserade") vinster eller förluster. I en balansräkning är alltid tillgångarna exakt lika stora
som summan av skulderna och det egna kapitalet. Det är det som är "balansen" i balansräkning.

Kassaflödesanalys

Kassaflödet är bostadsrättsföreningens in- och utbetalningar under en viss period. Många gånger säger

kassaflödesanalysen mer än resultaträkningen. Här kan man utläsa hur mycket föreningens likviditet (pengar i
kassan) har ökat eller minskat under året, och vilka delar av verksamheten pengarna kommer ifrån/har gått till.

Noter

I vissa fall räcker inte informationen om de olika posterna i resultat- och balansräkningen till för att förklara vad
siffrorna innebär. För att du som läser årsredovisningen ska få mer information finns noter som är mer specifika

förklaringar till resultat- och balansräkning. Om det finns en siffra bredvid en rad i resultat- eller
balansräkningen betyder det att det finns en not för den posten. Här kan man till exempel få information om

investeringar som gjorts under året och en mer detaljerad beskrivning över lånen, hur stora de är, vilken ränta
de har och när det är dags att villkorsändra dem.

Giltighet

Årsredovisningen är styrelsens dokument. Föreningsstämman beslutar om att fastställa Resultat- och
Balansräkningen, samt styrelsens förslag till resultatdisposition. I dessa delar gäller dokumentet efter det att

stämman fattat beslut avseende detta.
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Förvaltningsberättelse

Verksamheten

Allmänt om verksamheten

Föreningen har till ändamål att främja medlemmars ekonomiska intressen genom att i föreningens hus upplåta
bostadsrättslägenheter under nyttjanderätt och utan tidsbegränsning.

Föreningen har sitt säte i Solna.

Registreringsdatum

Bostadsrättsföreningen registrerades 1966-04-15. Föreningens nuvarande ekonomiska plan registrerades 1971-

03-04 och nuvarande stadgar registrerades 2019-02-02 hos Bolagsverket.

Äkta förening

Föreningen är ett privatbostadsföretag enligt inkomstskattelagen (1999:1229) och utgör därmed en äkta
bostadsrättsförening.

Moms

Föreningen är momsregistrerad.

Fastigheten

Föreningen äger och förvaltar fastigheten Räven 1. På fastigheten finns 5 stycken bostadshus innehållande 120
bostadsrätter om totalt 11 565 kvm samt 15 lokaler om 487 kvm och 14 förråd om 67 kvm i källarplanet. Total yta
på 12 119 kvm. Dessutom finns 72 p-platser, 5 tvättstugor och 1 värmeundercentral. För medlemmarna att nyttja

finns föreningslokal med möjlighet till övernattning, bastu, gym, hobbyrum, textilt hobbyrum, pingisrum och
bokbytarrum.

Tomt

Föreningen har friköpt tomten år 2001 och innehar marken med äganderätt.

Försäkring

Fastigheten är försäkrad hos Protector Försäkring Sverige Filial. I försäkringen ingår kollektivt bostadsrättstillägg
för medlemmarna samt ansvarsförsäkring för styrelsen.

Styrelsens sammansättning

Andreas Wieser Ordförande

Mikael Kullberg Vice Ordförande

Angelica Öhagen Sekreterare

Susanne Brunner HSB-Ledamot

Charlotte Arvidsson Kassör

Agneta Eronn Styrelseledamot

José Antonio Cerrato Sancho Styrelseledamot

Lukas Bergliden Styrelseledamot

Tobias Fink Styrelseledamot

Mattias Backlund Suppleant

Rosa Sanchez Martinez Suppleant
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Valberedning

Marcus Grimfors

Jeanne-Marie

Pizarro

Hélène Bernhardt

Åsa Moberg

Firmateckning

Firman tecknas av styrelsen

Revisorer

Lizette Söderdahl Extern revisor BoRevision

Göran Lilja Internrevisor

Erik Elvers Revisorssuppleant

Sammanträden och styrelsemöten

Ordinarie föreningsstämma hölls 2024-05-20. Extra föreningsstämma hölls 2024-06-27. Stämman behandlade
nya balkonger enligt styrelsens förslag.

Styrelsen har under verksamhetsåret haft 16 protokollförda sammanträden. Styrelsen har hållit ett
informationsmöte för föreningens medlemmar i februari.

Teknisk status

Föreningen har en underhållsplan som redovisar fastighetens underhållsbehov. Underhållsplanen används både
för planering av tekniskt underhåll och för ekonomisk planering.

Utförda historiska underhåll

Byggnation av bastu och iordningsställande av hygienutrymme

Stam- och badrumsrenovering

Renovering och grovstädning av trapphusen inkl golvpolering samt byte till LED lampor med
rörelsedetektor. Arbete på gårdarna och även byte av armatur

Införande av gemensam el och individuell mätning och debitering av elen (IMD)

Planerade underhåll

Breddning av parkeringsplatser och installation av laddstolpar

Balkonger, fönster och fasad

Avtal med leverantörer

Bredband Bahnhof

Hisskötsel Hissen el mek verkstad AB

Kabeltv Tele2

Städning Smart Förvaltning Sverige Ab

Trädgårdsskötsel och Snöröjning Campus AB

Tvättstugor Söderkyl AB

2017 

2017-2019 

2020

2021-2022 

2025

2025-2027
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Ekonomisk förvaltare Simpleko

Väsentliga händelser under räkenskapsåret

Enligt styrelsens beslut höjdes årsavgifter och P-platser med 7,5% från januari månad. Totalt amorterades 1,6

MEK på föreningens lån.

Föreningen har bytt redovisningsregelverk från K2 till K3. Genom att övergå till K3 kan en bostadsrättsförening

dra nytta av dessa fördelar och därigenom skapa en starkare och mer hållbar ekonomisk ställning. Bland annat
kan avskrivningskostnaderna spridas ut över flera år för att undvika mycket höga kostnader enskilda år.

Under året har arbetet med projekten balkonger, fönster och fasad samt breddning av parkeringsplatser,
laddstolpar och cykelhus fortsatt. Bygglovsansökningarna för dessa projekt har blivit godkända av Solna stad. Ett

samarbete med Fastighetsägarna har påbörjats med syftet att komplettera tidigare undersökningar av våra
fönster och fasaders underhållsbehov. Detta samarbete kommer fortgå under år 2025.

Obligatorisk ventilationskontroll (OVK) har genomförts, och kommer slutföras under år 2025

Medlemsinformation

Antalet medlemmar vid räkenskapsårets början var 191 stycken. Tillkommande medlemmar under året var 21
och avgående medlemmar under året var 18. Vid räkenskapsårets slut fanns det 194 medlemmar i föreningen.

Det har under året skett 12 överlåtelser

Enligt styrelsens beslut debiteras köparen vid varje överlåtelse en expeditionsavgift på 2,5% av prisbasbeloppet

(2025 = 1 470 kr). Pantsättningsavgift debiteras med 1% av prisbasbeloppet (2025 = 588 kr) vid varje
pantsättning.

Påminnelseavgift tas ut med 60 kr vid sen betalning.

Avgift för andrahandsupplåtelse 10% av prisbasbeloppet (2025 = 5 880 kr per år och tillstånd).
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Flerårsöversikt

NYCKELTAL 2024 2023 2022 2021

Nettoomsättning 9 782 465 9 079 494 8 796 674 8 136 586

Resultat efter fin. poster 1 960 103 1 678 867 2 958 010 2 368 582

Soliditet (%) 44 42 40 36

Yttre fond 10 362 709 9 261 724 7 580 279 6 280 279

Taxeringsvärde 258 045 000 258 045 000 258 045 000 233 657 000

Årsavgift per kvm upplåten bostadsrätt, kr 781 720 700 640

Årsavgifternas andel av totala
rörelseintäkter (%)

92,2 90,4 90,9 89,4

Skuldsättning per kvm upplåten
bostadsrätt, kr

4 440 4 581 4 800 5 211

Sparande per kvm totalyta, kr 227 205 304 264

Energikostnad per kvm totalyta, kr 212 203 191 165

Genomsnittlig skuldränta (%) 3,37 3,00 1,20 0,81

Räntekänslighet (%) 5,70 6,30 6,86 8,14

Soliditet (%) - justerat eget kapital / totalt kapital.

Vid beräkning av nyckeltalet Årsavgift ingår årsavgift bostäder samt vidarefakturerade kostnader för
uppvärmning och el.

Sparande definieras som (årets resultat + avskrivningar + planerat underhåll) / totalyta.

Energikostnad definieras som (kostnad för el + vatten + värme) / totalyta.

Räntekänslighet visar hur många % årsavgiften behöver höjas för att bibehålla kassaflödet om den

genomsnittliga skuldräntan ökar med 1 procentenhet.

Förändringar i eget kapital

2023-12-31

DISPONERING AV
FÖREGÅENDE ÅRS

RESULTAT
DISPONERING AV

ÖVRIGA POSTER 2024-12-31

Insatser 1 548 300 - - 1 548 300

Upplåtelseavgifter 751 000 - - 751 000

Fond, yttre
underhåll

9 261 724 - 1 100 985 10 362 709

Uppskrivningsfond 73 338 635 - - 73 338 635

Balanserat resultat -46 779 987 1 678 867 -1 100 985 -46 202 105

Årets resultat 1 678 867 -1 678 867 1 960 103 1 960 103

Eget kapital 39 798 539 0 1 960 103 41 758 641



HSB Brf Räven i Solna

715200-2429

Årsredovisning 2024

Sida 6 av 17

Resultatdisposition

Till föreningsstämmans förfogande står följande medel:

Balanserat resultat -46 202 105

Årets resultat 1 960 103

Totalt -44 242 002

Styrelsen föreslår att medlen disponeras enligt följande:

Reservering fond för yttre underhåll 300 000

Att från yttre fond i anspråk ta -156 150

Balanseras i ny räkning -44 385 852

-44 242 002

Den ekonomiska ställningen i övrigt framgår av följande resultat- och balansräkning samt kassaflödesanalys med

tillhörande noter.
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Resultaträkning

1 JANUARI - 31 DECEMBER NOT 2024 2023

Rörelseintäkter

Nettoomsättning 2 9 782 465 9 079 494

Övriga rörelseintäkter 3 14 700 132 180

Summa rörelseintäkter 9 797 165 9 211 674

Rörelsekostnader

Driftskostnader 4, 5, 6, 7, 8 -4 852 646 -4 715 176

Övriga externa kostnader 9 -331 889 -366 772

Personalkostnader 10 -298 578 -225 700

Avskrivningar av materiella anläggningstillgångar -612 208 -612 060

Summa rörelsekostnader -6 095 321 -5 919 708

RÖRELSERESULTAT 3 701 844 3 291 966

Finansiella poster

Ränteintäkter och liknande resultatposter 14 484 12 663

Räntekostnader och liknande resultatposter 11 -1 756 225 -1 625 763

Summa finansiella poster -1 741 741 -1 613 100

RESULTAT EFTER FINANSIELLA POSTER 1 960 103 1 678 867

ÅRETS RESULTAT 1 960 103 1 678 867
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Balansräkning

TILLGÅNGAR NOT 2024-12-31 2023-12-31

ANLÄGGNINGSTILLGÅNGAR

Materiella anläggningstillgångar

Byggnad och mark 12 92 273 852 92 579 300

Maskiner och inventarier 0 306 760

Pågående projekt 13 555 635 0

Summa materiella anläggningstillgångar 92 829 486 92 886 060

Finansiella anläggningstillgångar

Långfristiga värdepappersinnehav 14 500 500

Summa finansiella anläggningstillgångar 500 500

SUMMA ANLÄGGNINGSTILLGÅNGAR 92 829 986 92 886 560

OMSÄTTNINGSTILLGÅNGAR

Kortfristiga fordringar

Kund- och avgiftsfordringar 38 358 34 111

Övriga fordringar 15 206 651 201 651

Förutbetalda kostnader och upplupna intäkter 16 396 233 134 841

Summa kortfristiga fordringar 641 242 370 603

Kassa och bank

Kassa och bank 1 903 713 1 638 471

Summa kassa och bank 1 903 713 1 638 471

SUMMA OMSÄTTNINGSTILLGÅNGAR 2 544 955 2 009 074

SUMMA TILLGÅNGAR 95 374 941 94 895 634
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Balansräkning

EGET KAPITAL OCH SKULDER NOT 2024-12-31 2023-12-31

EGET KAPITAL

Bundet eget kapital

Medlemsinsatser 2 299 300 2 299 300

Uppskrivningsfond 73 338 635 73 338 635

Fond för yttre underhåll 10 362 709 9 261 724

Summa bundet eget kapital 86 000 644 84 899 659

Ansamlad förlust

Balanserat resultat -46 202 105 -46 779 987

Årets resultat 1 960 103 1 678 867

Summa ansamlad förlust -44 242 002 -45 101 120

SUMMA EGET KAPITAL 41 758 641 39 798 539

Långfristiga skulder

Skulder till kreditinstitut 17 14 700 000 15 800 000

Övriga långfristiga skulder 0 7 000

Summa långfristiga skulder 14 700 000 15 807 000

Kortfristiga skulder

Skulder till kreditinstitut 36 650 000 37 179 600

Leverantörsskulder 565 376 310 577

Övriga kortfristiga skulder 250 725 340 298

Upplupna kostnader och förutbetalda intäkter 18 1 450 198 1 459 620

Summa kortfristiga skulder 38 916 300 39 290 095

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER 95 374 941 94 895 634
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Kassaflödesanalys

1 JANUARI - 31 DECEMBER 2024 2023

Den löpande verksamheten

Rörelseresultat 3 701 844 3 291 966

Justering av poster som inte ingår i kassaflödet

Årets avskrivningar 612 208 612 060

4 314 052 3 904 026

Erhållen ränta 14 484 12 663

Erlagd ränta -1 835 632 -1 518 173

Kassaflöde från löpande verksamheten före förändringar av

rörelsekapital
2 492 904 2 398 517

Förändring i rörelsekapital

Ökning (-), minskning (+) kortfristiga fordringar -270 639 213 313

Ökning (+), minskning (-) kortfristiga skulder 235 211 -161 872

Kassaflöde från den löpande verksamheten 2 457 476 2 449 958

Investeringsverksamheten

Förvärv av materiella anläggningstillgångar -555 635 0

Kassaflöde från investeringsverksamheten -555 635 0

Finansieringsverksamheten

Bundet eget kapital 0 -4 660

Amortering av lån -1 629 600 -2 534 200

Depositioner -7 000 7 000

Kassaflöde från finansieringsverksamhet -1 636 600 -2 531 860

ÅRETS KASSAFLÖDE 265 241 -81 902

LIKVIDA MEDEL VID ÅRETS BÖRJAN 1 638 471 1 720 374

LIKVIDA MEDEL VID ÅRETS SLUT 1 903 713 1 638 471
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Noter
NOT 1, REDOVISNINGS- OCH VÄRDERINGSPRINCIPER

Årsredovisningen för HSB Brf Räven i Solna har upprättats enligt Årsredovisningslagen och Bokföringsnämndens
allmänna råd 2012:1 (K3), årsredovisning och koncernredovisning och 2023:1, kompletterande upplysningar

m.m. i bostadsrättsföreningars årsredovisningar.

Detta är första året som föreningen tillämpar K3-regelverket.

Redovisning av intäkter

Intäkter bokförs i den period de avser oavsett när betalning eller avisering skett.

I årsavgiften ingår kostnader el och värme.

Anläggningstillgångar

Materiella anläggningstillgångar redovisas till anskaffningsvärde minskat med avskrivningar. Byggnader och
inventarier skrivs av linjärt över den bedömda ekonomiska livslängden. Avskrivningstiden grundar sig på

bedömd ekonomisk livslängd av tillgången.

Följande avskrivningstider tillämpas:

Byggnad 120 år - 10 år

Markvärdet är inte föremål för avskrivning. Bestående värdenedgång hanteras genom nedskrivning. Föreningens
finansiella anläggningstillgångar värderas till anskaffningsvärde. I de fall tillgången på balansdagen har ett lägre
värde än anskaffningsvärdet sker nedskrivning till det lägre värdet.

Omsättningstillgångar

Fordringar upptas till det belopp som efter individuell prövning beräknas bli betalt.

Föreningens fond för yttre underhåll

Reservering till föreningens fond för yttre underhåll ingår i styrelsens förslag till resultatdisposition. Efter att
beslut tagits på föreningsstämma sker överföring från balanserat resultat till fond för yttre underhåll och

redovisas som bundet eget kapital.

Skatter och avgifter

Fastighetsavgiften för hyreshus är 1 630 kr per bostadslägenhet, dock blir avgiften högst 0,30 % av
taxeringsvärdet för bostadshus med tillhörande tomtmark. Lokaler beskattas med 1,00 % av lokalernas
taxeringsvärde.

Fastighetslån

Lån med en bindningstid på ett år eller mindre tas i årsredovisningen upp som kortfristiga skulder.

Kassaflödesanalys

Kassaflödesanalysen har upprättats enligt indirekt metod.
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NOT 2, NETTOOMSÄTTNING 2024 2023

Årsavgifter, bostäder 7 223 844 6 713 451

Hyresintäkter, lokaler 376 222 403 510

Hyresintäkter, p-platser 312 696 290 173

Övriga intäkter 63 330 59 158

Elstöd utbetalt till bostäder och lokaler 438 -89 509

IMD-el 343 507 373 315

Värmeavgift 1 462 428 1 329 396

Summa 9 782 465 9 079 494

NOT 3, ÖVRIGA RÖRELSEINTÄKTER 2024 2023

Övriga intäkter 14 700 4 439

Elstöd 0 127 741

Summa 14 700 132 180

NOT 4, FASTIGHETSSKÖTSEL 2024 2023

Fastighetsskötsel 10 943 2 254

Städning 181 177 168 384

Besiktning och service 207 827 114 183

Trädgårdsarbete 196 469 219 959

Snöskottning 137 918 175 551

Summa 734 333 680 332

NOT 5, REPARATIONER 2024 2023

Reparationer 494 793 517 314

Summa 494 793 517 314

NOT 6, PLANERADE UNDERHÅLL 2024 2023

Planerade underhåll 156 150 199 015

Summa 156 150 199 015
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NOT 7, TAXEBUNDNA KOSTNADER 2024 2023

Fastighetsel 660 019 726 620

Uppvärmning 1 614 300 1 556 325

Vatten 280 436 178 456

Sophämtning 242 158 212 154

Summa 2 796 913 2 673 555

NOT 8, ÖVRIGA DRIFTSKOSTNADER 2024 2023

Fastighetsförsäkringar 253 396 221 865

Kabel-TV 87 552 97 936

Bredband 113 459 114 030

Fastighetsskatt 216 050 211 130

Summa 670 457 644 961

NOT 9, ÖVRIGA EXTERNA KOSTNADER 2024 2023

Förbrukningsmaterial 15 623 54 349

Övriga förvaltningskostnader 147 052 148 678

Juridiska kostnader 2 750 0

Revisionsarvoden 26 039 27 623

Revisionsarvoden internrevisor 6 248 7 405

Ekonomisk förvaltning 134 177 128 717

Summa 331 889 366 772

NOT 10, PERSONALKOSTNADER 2024 2023

Styrelsearvoden 220 926 167 375

Arvode valberedning 10 668 8 000

Sociala avgifter 66 984 50 125

Övriga personalkostnader 0 200

Summa 298 578 225 700

NOT 11, RÄNTEKOSTNADER OCH LIKNANDE
RESULTATPOSTER 2024 2023

Räntekostnader avseende skulder till kreditinstitut 1 756 225 1 625 763

Summa 1 756 225 1 625 763
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NOT 12, BYGGNAD OCH MARK 2024-12-31 2023-12-31

Ackumulerat anskaffningsvärde

Ingående 32 665 323 32 665 323

Uppskrivning mark 73 338 635 73 338 635

Utrangering -2 268 151 0

Utgående ackumulerat anskaffningsvärde 103 735 807 106 003 958

Ackumulerad avskrivning

Ingående -13 117 898 -12 505 838

Årets avskrivning -612 208 -612 060

Utrangering 2 268 151 0

Utgående ackumulerad avskrivning -11 461 955 -13 117 898

Utgående restvärde enligt plan 92 273 852 92 579 300

I utgående restvärde ingår mark med 82 606 000 82 606 000

Taxeringsvärde

Taxeringsvärde byggnad 136 045 000 136 045 000

Taxeringsvärde mark 122 000 000 122 000 000

Summa 258 045 000 258 045 000

NOT 13, PÅGÅENDE PROJEKT 2024-12-31 2023-12-31

Laddstolpar (77 177 kr), Balkong, fönster och fasad (478 458 kr) 555 635 0

Summa 555 635 0

NOT 14, LÅNGFRISTIGA VÄRDEPAPPERSINNEHAV 2024-12-31 2023-12-31

Andra långfristiga fordringar 500 500

Summa 500 500

NOT 15, ÖVRIGA FORDRINGAR 2024-12-31 2023-12-31

Skattekonto 197 159 192 804

Skattefordringar 3 807 8 727

Övriga fordringar 5 685 120

Summa 206 651 201 651
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NOT 16, FÖRUTBETALDA KOSTNADER OCH UPPLUPNA
INTÄKTER 2024-12-31 2023-12-31

Övriga förutbetalda kostnader och upplupna intäkter 46 615 31 260

Städning 15 682 14 015

Försäkringspremier 252 789 607

Kabel-TV 18 552 25 232

Bredband 28 064 28 035

Förvaltning 34 531 35 692

Summa 396 233 134 841

NOT 17, SKULDER TILL
KREDITINSTITUT

VILLKORS -

ÄNDRINGSDAG

RÄNTESATS

2024-12-31

SKULD

2024-12-31

SKULD

2023-12-31

Nordea 2025-03-18 4,11 % 7 150 000 8 200 000

Nordea 2025-09-18 3,22 % 3 500 000 3 500 000

Nordea 2025-11-19 0,75 % 8 500 000 8 500 000

Nordea 2025-01-20 3,47 % 17 500 000 17 759 600

Nordea 2026-03-18 3,88 % 7 400 000 7 720 000

Nordea 2026-09-16 4,18 % 7 300 000 7 300 000

Summa 51 350 000 52 979 600

Varav kortfristig del 36 650 000 37 179 600

Om fem år beräknas skulden till kreditinstitut uppgå till 44 350 000 kr.

Enligt föreningens redovisningsprinciper, som anges i not 1, ska de delar av lånen som har

slutbetalningsdag inom ett år redovisas som kortfristiga.

NOT 18, UPPLUPNA KOSTNADER OCH FÖRUTBETALDA
INTÄKTER 2024-12-31 2023-12-31

Övriga upplupna kostnader och förutbetalda intäkter 63 125 16 999

El 85 062 90 024

Uppvärmning 211 292 227 447

Utgiftsräntor 229 768 309 175

Sophämtning 978 2 242

Förutbetalda avgifter/hyror 832 973 786 733

Beräknat revisionsarvode 27 000 27 000

Summa 1 450 198 1 459 620

NOT 19, STÄLLDA SÄKERHETER 2024-12-31 2023-12-31

Fastighetsinteckning 64 844 000 64 844 000



HSB Brf Räven i Solna

715200-2429

Årsredovisning 2024

Sida 16 av 17

NOT 20, VÄSENTLIGA HÄNDELSER EFTER VERKSAMHETSÅRET

Avgiften för 2025 kommer att höjas enligt prognos. Föreningen kommer också behöva höja bränsletillägget på
grund av Norrenergis ökning (ca +72 kr per lägenhet).

Ekonomisk Prognos 2025-2029 Brf Räven

År 2025 2026 2027 2028 2029

Budget Prognos Prognos Prognos Prognos

Höjd Avgift 7,0% 6,5% 6,5% 6,0%

Normalavi 98
kvm inkl.

bränsletillägg
exkl. el

6 563 kr 6 918 kr 7 296 kr 7 667 kr
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REVISIONSBERÄTTELSE  
Till föreningsstämman i HSB Brf Räven i Solna, org.nr. 715200-2429  

 
 

 

Rapport om årsredovisningen 
   
Uttalanden 
 
Vi har utfört en revision av årsredovisningen för HSB Brf Räven i 
Solna för räkenskapsåret 2024. 
 
Enligt vår uppfattning har årsredovisningen upprättats i enlighet med 
årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden 
rättvisande bild av föreningens finansiella ställning per den 31 
december 2024 och av dess finansiella resultat och kassaflöde för året 
enligt årsredovisningslagen. Förvaltningsberättelsen är förenlig med 
årsredovisningens övriga delar. 
 
Vi tillstyrker därför att föreningsstämman fastställer resultaträkningen 
och balansräkningen. 

 
Grund för uttalanden 
 
Vi har utfört revisionen enligt god revisionssed i Sverige. Revisorernas 
ansvar enligt denna sed beskrivs närmare i avsnitten Revisorn utsedd 
av HSB Riksförbunds ansvar och Den föreningsvalda revisorns 
ansvar. 
 
Vi är oberoende i förhållande till föreningen enligt god revisorssed i 
Sverige. Revisorn utsedd av HSB Riksförbund har fullgjort sitt 
yrkesetiska ansvar enligt dessa krav. 

 
Vi anser att de revisionsbevis vi har inhämtat är tillräckliga och 

ändamålsenliga som grund för våra uttalanden. 

 
    
Styrelsens ansvar 
 
Det är styrelsen som har ansvaret för att årsredovisningen upprättas 
och att den ger en rättvisande bild enligt årsredovisningslagen. 
Styrelsen ansvarar även för den interna kontroll som den bedömer är 
nödvändig för att upprätta en årsredovisning som inte innehåller några 
väsentliga felaktigheter, vare sig dessa beror på oegentligheter eller 
misstag.  

Vid upprättandet av årsredovisningen ansvarar styrelsen för 
bedömningen av föreningens förmåga att fortsätta verksamheten. Den 
upplyser, när så är tillämpligt, om förhållanden som kan påverka 
förmågan att fortsätta verksamheten och att använda antagandet om 
fortsatt drift. Antagandet om fortsatt drift tillämpas dock inte om 
styrelsen avser att likvidera föreningen, upphöra med verksamheten 
eller inte har något realistiskt alternativ till att göra något av detta. 

 
Revisorn utsedd av HSB Riksförbunds ansvar 
 
Jag har utfört revisionen enligt International Standards on Auditing (ISA) och god revisionssed i Sverige. Mitt mål är att uppnå en rimlig grad av 
säkerhet om huruvida årsredovisningen som helhet inte innehåller några väsentliga felaktigheter, vare sig dessa beror på oegentligheter eller 
misstag, och att lämna en revisionsberättelse som innehåller våra uttalanden. Rimlig säkerhet är en hög grad av säkerhet, men är ingen garanti för 
att en revision som utförs enligt ISA och god revisionssed i Sverige alltid kommer att upptäcka en väsentlig felaktighet om en sådan finns. 
Felaktigheter kan uppstå på grund av oegentligheter eller misstag och anses vara väsentliga om de enskilt eller tillsammans rimligen kan förväntas 
påverka de ekonomiska beslut som användare fattar med grund i årsredovisningen. 
 
Som del av en revision enligt ISA använder jag professionellt omdöme och har en professionellt skeptisk inställning under hela revisionen. 
Dessutom: 
 
• identifierar och bedömer jag riskerna för väsentliga felaktigheter i 

årsredovisningen, vare sig dessa beror på oegentligheter eller 

misstag, utformar och utför granskningsåtgärder bland annat 

utifrån dessa risker och inhämtar revisionsbevis som är 

tillräckliga och ändamålsenliga för att utgöra en grund för mina 

uttalanden. Risken för att inte upptäcka en väsentlig felaktighet 

till följd av oegentligheter är högre än för en väsentlig felaktighet 

som beror på misstag, eftersom oegentligheter kan innefatta 

agerande i maskopi, förfalskning, avsiktliga utelämnanden, 

felaktig information eller åsidosättande av intern kontroll. 
 
• skaffar jag mig en förståelse av den del av föreningens interna 

kontroll som har betydelse för min revision för att utforma 
granskningsåtgärder som är lämpliga med hänsyn till 
omständigheterna, men inte för att uttala mig om effektiviteten i 
den interna kontrollen. 

 
• utvärderar jag lämpligheten i de redovisningsprinciper som 

används och rimligheten i styrelsens uppskattningar i 
redovisningen och tillhörande upplysningar. 

 

• drar jag en slutsats om lämpligheten i att styrelsen använder 
antagandet om fortsatt drift vid upprättandet av 
årsredovisningen. Jag drar också en slutsats, med grund i de 
inhämtade revisionsbevisen, om huruvida det finns någon 
väsentlig osäkerhetsfaktor som avser sådana händelser eller 
förhållanden som kan leda till betydande tvivel om föreningens 
förmåga att fortsätta verksamheten. Om jag drar slutsatsen att 
det finns en väsentlig osäkerhetsfaktor, måste jag i 
revisionsberättelsen fästa uppmärksamheten på upplysningarna 
i årsredovisningen om den väsentliga osäkerhetsfaktorn eller, 
om sådana upplysningar är otillräckliga, modifiera uttalandet om 
årsredovisningen. Mina slutsatser baseras på de revisionsbevis 
som inhämtas fram till datumet för revisionsberättelsen. Dock 
kan framtida händelser eller förhållanden göra att en förening 
inte längre kan fortsätta verksamheten. 

 
• utvärderar jag den övergripande presentationen, strukturen och 

innehållet i årsredovisningen, däribland upplysningarna, och om 
årsredovisningen återger de underliggande transaktionerna och 
händelserna på ett sätt som ger en rättvisande bild. 

  
 
Jag måste informera styrelsen om bland annat revisionens planerade omfattning och inriktning samt tidpunkten för den. Jag måste också 
informera om betydelsefulla iakttagelser under revisionen, däribland de eventuella betydande brister i den interna kontrollen som jag identifierat. 

 

 

 

 



   

 
 

Rapport om andra krav enligt lagar, andra författningar samt stadgar 
  
Uttalanden 
 
Utöver vår revision av årsredovisningen har vi även utfört en revision 
av styrelsens förvaltning för HSB Brf Räven i Solna för räkenskapsåret 
2024 samt av förslaget till dispositioner beträffande föreningens vinst 
eller förlust.  
 
Vi tillstyrker att föreningsstämman disponerar resultatet enligt förslaget 
i förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter 
ansvarsfrihet för räkenskapsåret.    

 

Grund för uttalanden 
 
Vi har utfört revisionen enligt god revisionssed i Sverige. Vårt ansvar 
enligt denna beskrivs närmare i avsnittet Revisorns ansvar. Vi är 
oberoende i förhållande till föreningen enligt god revisorssed i Sverige. 
Revisorn utsedd av HSB Riksförbund har i övrigt fullgjort sitt 
yrkesetiska ansvar enligt dessa krav. 
 
Vi anser att de revisionsbevis vi har inhämtat är tillräckliga och 
ändamålsenliga som grund för våra uttalanden. 

 
    
Styrelsens ansvar 
 
Det är styrelsen som har ansvaret för förslaget till dispositioner 
beträffande föreningens vinst eller förlust. Vid förslag till utdelning 
innefattar detta bland annat en bedömning av om utdelningen är 
försvarlig med hänsyn till de krav som föreningens verksamhetsart, 
omfattning och risker ställer på storleken av föreningens egna kapital, 
konsolideringsbehov, likviditet och ställning i övrigt.   

Styrelsen ansvarar för föreningens organisation och förvaltningen av 
föreningens angelägenheter. Detta innefattar bland annat att 
fortlöpande bedöma föreningens ekonomiska situation och att tillse att 
föreningens organisation är utformad så att bokföringen, 
medelsförvaltningen och föreningens ekonomiska angelägenheter i 
övrigt kontrolleras på ett betryggande sätt. 

 
Revisorns ansvar 
 
Vårt mål beträffande revisionen av förvaltningen, och därmed vårt uttalande om ansvarsfrihet, är att inhämta revisionsbevis för att med en rimlig 
grad av säkerhet kunna bedöma om någon styrelseledamot i något väsentligt avseende: 
 
• företagit någon åtgärd eller gjort sig skyldig till någon 

försummelse som kan föranleda ersättningsskyldighet mot 

föreningen, eller 
 

• på något annat sätt handlat i strid med bostadsrättslagen, 
tillämpliga delar av lagen om ekonomiska föreningar, 
årsredovisningslagen eller stadgarna. 

 
Vårt mål beträffande revisionen av förslaget till dispositioner av föreningens vinst eller förlust, och därmed vårt uttalande om detta, är att med rimlig 
grad av säkerhet bedöma om förslaget är förenligt med bostadsrättslagen. 
 
Rimlig säkerhet är en hög grad av säkerhet, men ingen garanti för att en revision som utförs enligt god revisionssed i Sverige alltid kommer att 
upptäcka åtgärder eller försummelser som kan föranleda ersättningsskyldighet mot föreningen, eller att ett förslag till dispositioner av föreningens 
vinst eller förlust inte är förenligt med bostadsrättslagen. 
 
Som en del av en revision enligt god revisionssed i Sverige använder revisorn utsedd av HSB Riksförbund professionellt omdöme och har en 
professionellt skeptisk inställning under hela revisionen. Granskningen av förvaltningen och förslaget till dispositioner av föreningens vinst eller 
förlust grundar sig främst på revisionen av räkenskaperna. Vilka tillkommande granskningsåtgärder som utförs baseras på revisorn utsedd av HSB 
Riksförbunds professionella bedömning med utgångspunkt i risk och väsentlighet. Det innebär att vi fokuserar granskningen på sådana åtgärder, 
områden och förhållanden som är väsentliga för verksamheten och där avsteg och överträdelser skulle ha särskild betydelse för föreningens 
situation. Vi går igenom och prövar fattade beslut, beslutsunderlag, vidtagna åtgärder och andra förhållanden som är relevanta för vårt uttalande 
om ansvarsfrihet. Som underlag för vårt uttalande om styrelsens förslag till dispositioner beträffande föreningens vinst eller förlust har vi granskat 
om förslaget är förenligt med bostadsrättslagen. 
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*) inkomstbasbeloppet 2025 är 80 600 kr       (2024: 76 200 kr)  

 
HSBs Brf Räven i Solna  

Valberedningens förslag till föreningsstämman den 26 maj 2025 
 
Valberedningens förslag till antal ledamöter och suppleanter 
 
Valberedningen föreslår att styrelsen skall minskas med en styrelseledamot till totalt 7 ledamöter, så 
att det totalt blir 8 ledamöter inklusive HSB-ledamoten, samt att antal suppleanter ska utökas med 
en till totalt 3 suppleanter. 
 
Valberedningens förslag till val av styrelse 
 
Styrelseledamöter:  Antonio Cerrato Sancho Illerstigen 22  Omval 2 år 
    Charlotte Arvidsson  Illerstigen 16  Omval 2 år 
    Andreas Wieser  lllerstigen 12  Omval 2 år 
    Mikael Kullberg  Illerstigen 24  Omval 1 år 
 
Från föreningsstämman 2024 kvarstår: 
    Tobias Fink   Illerstigen 6  Kvarstår 1 år 
    Angelica Öhagen  lllerstigen 4  Kvarstår 1 år 
    Agneta Eronn   Illerstigen 30  Kvarstår 1 år 
 
Styrelsesuppleanter:   Carla Noemi Alanis  Illerstigen 40  Nyval 1 år 
    Sebastian Lembke  Illerstigen 20  Nyval 1 år 
    Mattias Magnusson  Illerstigen 22  Nyval 1 år 
 
Valberedningens förslag till val av revisorer 
 
Revisor:   Göran Lilja   Illerstigen 12  Omval 1 år 
 
Revisorssuppleant:  Erik Johan Elvers  Illerstigen 28  Omval 1 år 
 
Valberedningens arvodesförslag till styrelse och revisor 

 
Valberedningen föreslår oförändrad ersättningsmodell, dvs arvode knutet till inkomstbasbeloppet* 
enligt följande: 
 

1. Styrelsens fasta arvode uppgående till 100 % av inkomstbasbeloppet att fördelas inom 
styrelsen. 

2. Mötesarvodet uppgående till 1% av inkomstbasbeloppet per möte till närvarande 
styrelseledamot och styrelsesuppleant. 

3. Styrelsen kan därutöver besluta om att rörligt arvode ska utgå till styrelseledamot eller 
styrelsesuppleant för vilken styrelseuppdraget under året har utvidgats utöver ordinarie 
styrelseuppdrag. Sådant rörligt arvode kan totalt för samtliga styrelseledamöter och 
styrelsesuppleanter uppgå till ett sammanlagt belopp om högst 100 % av 
inkomstbasbeloppet. 

 
Revisorsarvode uppgående till 10 % av inkomstbasbeloppet. 
______________ 
Valberedningen, Bergshamra 27 april 2025 
Hélène Bernhardt, Marcus Grimfors och Jeanne-Marie Pizarro 



Styrelsens förslag till valberedningens arvode 

 
Styrelsen föreslår oförändrad ersättningsmodell för valberedningens arvode enligt: 
 

Valberedningens arvode uppgår till 3,5% per person av inkomstbasbeloppet 
(80 600kr för 2025) vilket ger 2 821kr per person och år). 

 
 

 



Motioner inkomna till Brf Rävens Årsstämma 2025 
Motion 1 
Att Brf Räven på årsstämman beslutar att ställa sig bakom initiativet Klimatsmart 
Bergshamra 

Nätverket Klimatsmart Bergshamra som bildades hösten 2023 och redan har ett stort antal 
medverkande verksamheter, som Bergshamra bibliotek, Bergshamra kyrka, Ica Nära, COOP, 
Gretas Gamlingar, PRO, Naturskyddsföreningen, Kafé Sjöstugan, Slottsträdgården Ulriksdal 
med flera. 

Nätverket vill inbjuda även bostadsföreningar i Bergshamra med syftet att planera och agera 
klimatsmart. Enda kravet är att man ställer sig bakom Parisavtalet om att hålla den globala 
uppvärmningen under 2 grader – helst under 1,5 och följa klimatforskningen. De 
medverkande strävar efter att bli alltmer klimatsmarta och att dokumentera sitt 
förbättringsarbete över tid. Som kvitto på vår samverkan får vi en dekal att anslås på väl 
synlig plats. 

Nätverket har under sitt första verksamhetsår anordnat ett stort antal publikdragande 
aktiviteter med hållbarhetsteman – i Bergshamraskolans aula, på Kafé Sjöstugan, i biblioteket 
och i PRO-lokalen. Allt för att inspirera Bergshamraborna. Mottot är: Vi tänker globalt och 
agerar lokalt. 

Gretas Gamlingar står på torget varje fredag kl. 12.00 nu på sjätte året och vår detta 
opinionsbildande arbete har Solna stad förärat oss Årets miljöpris. 

Peter Lamming (16) 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Styrelsens svar: 
Styrelsen ser positivt på förslaget att föreningen officiellt stödjer Klimatsmart Bergshamra. 
Klimat- och hållbarhetsfrågor är viktiga för oss alla, och det är värdefullt att föreningen kan 
vara del av ett lokalt initiativ. Att ansluta sig till nätverket innebär inga ekonomiska 
åtaganden och linjerar väl med det förbättringsarbete vi redan gör inom exempelvis 
energieffektivisering och återvinning. 

Styrelsen vill dock lyfta att ett av villkoren i motionen – att dokumentera förbättringsåtgärder 
över tid – kan innebära en viss administrativ belastning. I nuläget är våra resurser begränsade, 
och vi har inte möjlighet att utöka den typen av dokumentation i någon större omfattning. Vi 
vill därför vara transparenta med att vårt stöd i nuläget då främst är symboliskt och 
ambitionsdrivet, men utan att vi som förening förbinder oss till omfattande 
dokumentationskrav.  

Styrelsen yrkar bifall till att föreningen ställer sig bakom initiativet Klimatsmart 
Bergshamra, och att vi då samtidigt tillsätter en arbetsgrupp av medlemmar i föreningen som 
kan representera oss i denna samverkan. 

Styrelsen anser därmed motionen besvarad. 



Motion 2  
Det verkar inte finnas några regler hur odlingslotterna ska se ut 
till exempel det växer pumpa på bilparkeringen och ingen lott ser den andra lik. 

Förslag: I andra föreningar har dem likadana lotter. 
Hos oss som bor i A huset ser det inte bra ut som måste se det varje dag. 

Skaffa regler eller någon som är ansvarig. 

Mvh Anne Aroyan läg 004 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Styrelsens svar: 
Styrelsen tackar för motionen och håller med om att det är viktigt att odlingsytorna hålls i 
ordning. Vi har regler som vi har kommunicerat till odlingslottinnehavarna. För att bibehålla 
trivsel och säkerhet kommer vi påminna odlarna om dessa i vår kommunikation, t.ex att 
växtligheten inte ska breda ut sig på allmän yta som parkering. I nuläget anser vi att dessa 
åtgärder är tillräckliga utan att införa fler regler. Det finns odlingsansvariga i styrelsen som 
arbetar med odlingsgruppen.  

Därmed anser styrelsen motionen besvarad. 

___________________________________________________________________________ 

 

Motion 3 
 

1 vi föreslår att styrelsen tar fram förslag om solceller minska våra elräkningar och kostnader 
för uppvärmning av vatten och bostäder. 

2 . Vi föreslår att styrelsen begär en undersökning av kommunen vad gäller dimensionen på 
de underjordiska rör och avlopp som finns i anslutning till våra hus. Vi behöver veta om de 
har kapacitet för de tropiska störtregn som blir allt vanligare även i Stockholmsområdet i 
samband med eller eller värmeböljor. 

Lollo och Clas Spång 1002, Peter Lamming 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Styrelsens svar: 

Svar 1: 
Solceller är intressant och har utretts vid flera tillfällen, senast under fasadprojektet. Då större 
energibesparing uppnås vid byte av fönster och fasad  prioriterar styrelsen dessa investeringar 
framför solceller i dagsläget. 
 

Styrelsen yrkar avslag på motionen. 

Svar 2: 
Frågan är av intresse och viktigt, därav yrkar styrelsen bifall till motionen. 



Motion 4 
Motion till BRF Rävens årsmöte 2025: 
Avfasning av trottoarkant mot ILLERSTIGEN 

Jag skulle vilja föreslå att vi som förening driver på för att trottoarkanterna fasas av vid 
infarterna från Illerstigen (vid soptunnorna) så att passage underlättas. Det underlättar för 
alla: cykel, barnvagn, tillfällig parkering eller lastning. Se bild för hur slutet av Illerstigen 
nyligen fått en avfasning/ramp (äntligen!) mot vägen genom skogen ner mot Ulriksdal.  

För vissa infarter kan en liknande ramp som på bilden användas, men i något fall behöver 
utformningen ta hänsyn till avrinning till brunn på Illerstigen och då kan det vara lämpligare 
att ta bort kantstenen och fasa in mot trottoaren. Jag antar att detta måste göras i samarbete 
med kommunen.  

Jag föreslår: att vi beslutar att göra detta och att vi tar kontakt med kommunen för att göra 
arbetet i samarbete med dem. 

  

 Bilder: nuvarande kantsten, passeras med möda, och exempel på utformning av kil av asfalt 
vid slutet av Illerstigen. 

 2025-03-31 Per-Anders Arvidsson, ILLERSTIGEN 16 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  

Styrelsen svar: 
Trottoaren och kantstenen är på kommunens mark och därav inget Brf Räven kan besluta om. 
 
Styrelsen yrkar bifall att ställa frågan till kommunen om avfasning av kantstenen. 

 

 

 

 



Motion 5 
MOTION till Brf Rävens årsmöte 2025 - LADDPLATSER FÖR ELCYKLAR 

 Jag vill föreslå att vi inrättar laddplatser för elcyklar i cykelrummen. (Elcykel är det 
effektivaste sättet vi kan ta oss fram på, se ref 2, på sida 2.) Dessa platser förses med 
kopplingsdosa för elsladd (enkel förlängningssladd) och antalet platser anpassas efter behov, 
med ett maxantal anpassat till möjligt effektuttag. En laddare drar ca 75-150W vilket skulle 
göra det möjligt att ladda minst 5 cyklar samtidigt på befintliga uttag. Jag föreslår också att 
platserna hyrs och att man därför har en egen plats markerad i cykelrummet. En lämplig 
månadsavgift för platsen skulle motsvara daglig laddning av ett cykelbatteri, dvs ca 15kWh 
per månad, låt oss säga max 50kr/mån. Nu är det inte så många som har elcykel ännu, så upp 
till 5 platser per hus är säkert en bra början. Platserna kan beredas efter behov, en i taget, och 
som det är med cyklar, det kostar inte så mycket att göra detta: god vilja, lite markeringstejp 
eller färg för golvet, och en förgreningsdosa med förlängningssladd. Vi skulle också vid 
behov kunna förse platserna med låsögla i golvet.  

Angående brandsäkerhet är cykelrummen, styrelsen förbjöd nyligen laddning av elcyklar i 
cykelrummen, men cykelrummen förmodligen den säkraste platsen i huset att ladda 
elcykelbatterier, eftersom det är ett stängt utrymme utan brandfarligt material. Alternativet är 
att det sker i lägenheterna, en plats med mycket brandfarligt material. Brand i batterier är 
dock ovanliga. Så här säger Joakim Jonsson, expert el, Brandskyddsföreningen, i Brandsäkert 
nr 4, 2020 (Ref 1):  

“För elcyklar och liknande produkter, som har något större batterier än exempelvis 
mobiltelefoner, bör ni ha speciella utrymmen där laddning är tillåten. Det ska vara torra icke 
brandfarliga utrymmen där det inte förekommer brännbart material. Om möjligt, placera 
laddepåer mot ena sidan av en byggnad och inte mitt i för att minska rökgasspridningen vid 
en eventuell brand.”  

Jag föreslår att årsmötet beslutar om att: 

Bereda plats för laddplatser för elcyklar i cykelrummen efter behov, där laddplats hyrs av 
enskild elcykelägare för att täcka elkostnaden. Platserna markeras i cykelrummet. 
Information om laddplatserna anslås i cykelrummen. 

Ref 1. Brandskyddsföreningen, i Brandsäkert nr 4, 2020  

https://www.brandskyddsforeningen.se/tidningen-brandsakert/artiklar/ladda-sakert/ 

Ref 2. Energieffektivitet för persontransporter - fun facts :-)  

Hur långt kommer man på en kanelbulle? Om man laddar sitt fordon med 1MJ eller ⅓ kWh, 
hur långt kommer man? Eller hur långt räcker motsvarande kemisk energi i form av en 
kanelbulle? - Jo, vid gång: 4.5km, på cykel: 9km, med elcykel: 23km, har du en Nissan Leaf: 
1.3km, och med en T Model 3: 1.5km. En elcykel har alltså 18 gånger (!) bättre 
energieffektivitet jämfört med en elbil då en person ska transporteras. 



Så här långt kommer man och sedan hem till Bergshamra igen, med samma energi, 
motsvarande en kanelbulle. Finns det trafikslag vi borde prioritera?  

Läs mer på https://en.wikipedia.org/wiki/Energy_efficiency_in_transport 

 2025-03-31 Per-Anders Arvidsson, ILLERSTIGEN 16 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Styrelsens svar: 
Styrelsen är positiv till möjligheten att ladda elcyklar, kickbikes etc. i cykelrummen. Vår 
uppfattning är att det krävs speciella laddskåp där batterierna laddas för att minska risken att 
ett batteri som börjar brinna antänder andra batterier, vilket ger en intensiv och svårsläckt 
brand. 

Styrelsen yrkar bifall till motionen och föreslår att frågan utreds för att hitta en lösning 
som fungerar och är säker.  

https://en.wikipedia.org/wiki/Energy_efficiency_in_transport


Motion 6 
Motion till BRF Rävens årsmöte 2025: Cykelparkering bredvid hissen på källarplanet 

Cykling är ett hållbart, energieffektivt, yteffektivt och hälsosamt sätt att transportera sig själv 
som jag tycker att vi som förening ska uppmuntra och förenkla.  

Jag vill återigen föreslå att vi tillåter cykelparkering bredvid hissen på källarplanet. Det är en 
yta som inte används och skulle vara lämplig för att parkera två cyklar. Platsen erbjuder 
väderskydd och stöldskydd nattetid och är dessutom en smidig plats att parkera på utan 
trängsel och utan tunga, trånga dörrar som ska passeras. Det skulle kunna bli totalt 6 platser 
per hus, eller 2 per port. Se bilder på sida 3.  

Angående säkerhet och brandskydd vill jag hänvisa till ett brandtekniskt utlåtande som 
styrelsen beställde 2024 från Brandkonsulten, ref 1, med anledning av min motion 2024, där 
de två brandingenjörerna Kassem Abou Nafal och Erik Sävermark säger att det är möjligt att 
parkera två cyklar på platsen ur brandskyddssynpunkt.  

Vi säger det igen: det är både möjligt och brandtekniskt sett tillåtet att parkera cyklar där. De 
understryker vikten av att cyklarna placeras så att utrymningsvägar inte blockeras, eller 
riskerar att blockeras. En självstängande grind ses som en möjlig lösning. Jag vill istället 
föreslå att vi lägger på ett krav att cyklarna skall vara fastlåsta i låsöglor i väggen vid 
parkering, på så sätt kan de inte riskera att hamna i gången - det är också en mycket 
smidigare och billigare lösning.  

Styrelsen hänvisade förra året till “försiktighetsprincipen” och ville inte tillåta detta. 
Brandingenjörernas bedömning var att “Traditionella cyklar (ej elcyklar) bedöms ha så låg 
brandbelastning att högst två cyklar per trapphus kan tillåtas förvaras inom byggnaderna” - 
detta fastlägger klart och tydligt att det inte är ett problem.  

Vissa i föreningen oroade sig för att ett styre skulle kunna sticka ut genom räcket in i trappan 
och därmed bli ett hinder i utrymningsvägen. Detta kan lösas genom att montera en 
plexiglasskiva på en del av räcket så att detta förhindras, vilket jag också föreslår nedan.  

Jag vill alltså föreslå inför årsmötet följande: 

● Att parkering av cyklar bredvid hissen tillåts med följande villkor:
● Cykelparkering endast är tillåtet om cyklar låses fast, icke fastlåsta cyklar får

flyttas till cykelrummet.
● Föreningen monterar låsöglor i väggen mot hissen för att möjliggöra

fastlåsning. På räckessidan anmodas plats för låskedja eller bygellås.
● En skyddslinje målas eller tejpas på golvet och att cyklarna måste stå innanför

linjen.
● En plexiglasskiva i lämplig storlek monteras på räcket för att förhindra att

styren sticker genom räcket och blockerar trappan.
● På utrymmet får parkeras 2 cyklar
● Ett anslag sätts upp vid platsen som upplyser om att:

■ Totalt 2 cyklar får förvaras och de måste låsas fast



■ Elcyklar får ej parkeras
■ Barnsitsar eller Cykelväskor ej tillåtna att förvaras på platsen
■ Brännbart material i cykelkorgar ej tillåtet
■ Cykelkorgar i brännbart material ej tillåtna
■ Ingen förvaring av annat material utöver cyklar är tillåtet

Per-Anders Arvidsson, ILLERSTIGEN 16 

Bild 1. Två cyklar parkerade på platsen bredvid hissen. 

Bild 2. Två cyklar parkerade (de syns inte ens!), och fria utrymningsvägar. Det här är inte ett 
problem! 



Ref 1. Brandtekniskt utlåtande (från förra året). 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Styrelsens svar: 

Styrelsen anser att motionären har besvarat en stor del av de frågetecken som finns och 
styrelsen föreslår att testa lösningen i någon omfattning. 

Styrelsen yrkar bifall till motionen och föreslår att vi utreder frågan tillsammans med 
motionären och övriga intressenter för att hitta en lösning som fungerar. 



Motion 7 
Motion från Mattias Magnusson, Illerstigen 22: 

Stämmobeslut om kapitaltillskott vid eventuell renovering 

Bakgrund/motivering 

Föreningen kan stå inför renoveringar på uppemot 800 000 kronor per lägenhet. Att 
finansiera 
dessa enbart genom banklån leder till en mycket kraftig höjning av månadsavgiften som 
dessutom är i princip permanent. 
Dessutom hamnar föreningen i ett stressat ekonomiskt läge. 

Kort och gott ställs medlemmar inför en situation där de får högre månadsavgift, en markant 
värdeminskning på sin bostad samt en högre osäkerhet kring föreningens ekonomi. 

Om vi däremot genomför ett kapitaltillskott som täcker en del av kostnaden blir föreningens 
ekonomi både sundare och mer långsiktigt hållbar. 

Med kapitaltillskott kan medlemmar som deltar dessutom få bibehållna eller till och med 
sänkta 
avgifter jämfört med idag. Medlemmar som har pengar sparade slipper att betala för ett lån de 
inte behövde. Medlemmar som lånar till tillskottet får ränteavdrag, vilket föreningen inte får. 

Vi måste dock ta hänsyn till att alla medlemmar inte kan betala eller få lån för ett 
kapitaltillskott. 
Det finns olika lösningar, till exempel att upprätta en revers (en typ av permanent lån som ges 
av 
föreningen och löses in först när bostaden säljs) för medlemmar som inte önskar att delta i 
kapitaltillskottet. En del av månadsavgiften blir då revers, men totalt blir månadsavgiften inte 
högre än den skulle bli med nuvarande planer. 

Ett kapitaltillskott kan alltså ge en bättre privatekonomi för alla som deltar. Men viktigast av 
allt, 
det ger en ekonomiskt mer välmående förening för alla. 

Förslag till beslut 
Jag föreslår att årsstämman ger styrelsen i uppdrag att ta fram ett konkret förslag till 
kapitaltillskott på en nivå som ger en sund föreningsekonomi, men också tar hänsyn till alla 
medlemmars ekonomiska möjligheter, till exempel genom reverser. Om och när ytterligare 
extrastämma hålls angående renoveringar föreslår jag att föreningens medlemmar även får ta 
ställning till detta förslag om kapitaltillskott. 

/Mattias Magnusson 



_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Styrelsens svar: 

Styrelsen arbetar för närvarande med kostnadsbesparingar inom projektets ram, tekniska 
lösningar och utförande av exteriören som t ex fönster, tillsammans med våra konsulter från 
Fastighetsägarna.  

Efter att upphandlingen av hela projektet är avslutad och vi vet alla kostnader kommer 
styrelsen att kalla till en extrastämma angående byte av fönster.  

Motionären föreslår att styrelsen ska lägga fram ett förslag om finansiering med 
kapitaltillskott till kommande extrastämma. En finansiering av projektet helt med höjda 
avgifter, så som gjordes med stambytet, avvisas i motionen. I motionen finns i princip tre 
olika metoder för hur man kan finansiera ett projekt med ett extra kapitaltillskott 

1. Ett obligatoriskt lika belopp för alla
2. Frivillig inbetalning för den som önskar
3. Föreningen skall agera bank för de som inte kan eller vill låna pengar

Beroende på vilken metod man beslutar sig för kommer de olika förslagen att påverka 
medlemmarna och föreningen på olika sätt vilket också tas upp i motionen.  

Styrelsen avser behandla finansieringsfrågan i sin helhet med såväl avgiftsfinansiering som 
beaktande av motionen. Hänsyn måste också tas till publicerade planerade avgiftshöjningar 
och räntenivåer.  

I motionen nämns ränteavdraget för privata lån vid finansiering med kapitaltillskott som en 
fördel. Styrelsen vill förtydliga att för amorteringen på de lån som föreningen tar upp får 
medlemmen dra av sin andel av dessa amorteringar från eventuell vinst vid försäljningen av 
lägenheten, ett s.k. indirekt kapitaltillskott. Medlemmen som är intresserad kan se det belopp 
som gäller fram till idag för sin lägenhet genom att logga in på Simpleko. 

Inför kommande extrastämman för fönster, kommer styrelsen att informera om tänkt 
finansiering av hela projektet. Om kapitaltillskott är att föredra, kommer det att behöva 
beslutas på en stämma. Att fatta ett beslut i enlighet med motionen på denna ordinarie 
stämma skulle binda styrelsen och därmed föreningen på ett onödigt sätt redan nu. 

Styrelsen kommer fortsätta med att söka kostnadsbesparingar för föreningen och se om några 
delar kan läggas som tillägg, tex persienner, mattor, etc. för medlemmarna att själva besluta 
om.  

Styrelsen yrkar att stämman avslår motionen 



Motion 8 
Motion från Mattias Magnusson, Illerstigen 22: 

Paus för icke-akuta investeringar samt ekonomisk beredskap 

Bakgrund/motivering 

Föreningen står just nu inför en stor ekonomisk osäkerhet med möjliga renoveringar på 
uppemot hundra miljoner kronor. Oförutsedda problem med husen kan dessutom väntas 
uppstå, vilket kräver ekonomiskt handlingsutrymme. Det kan till exempel handla om skador 
eller problem med ventilation, värme eller vatten som behöver åtgärdas akut. Föreningen 
behöver beredskap och ekonomiskt handlingsutrymme för att klara den här typen av utgifter 
och att i det här läget lägga ut miljontals kronor på icke-akuta investeringar framstår som 
onödigt riskabelt. 

Ett konkret exempel är investeringarna i våra parkeringsplatser. Jag själv ser fram emot de 
nya cykelhusen och med tiden kanske också laddstolparna. Att laddstolpar ska placeras på 
varje plats och bekostas helt av föreningen framstår däremot som en lyx vi just nu inte har råd 
med, särskilt då många medlemmar inte ens har egen parkeringsplats och ännu färre har elbil. 

Förslag 1: 
Jag föreslår att föreningen pausar alla icke-akuta investeringar, framför allt projektet om att 
installera elbilsladdning på alla platser. När vi vet hur mycket renoveringen av fasad, fönster 
och balkonger kommer att kosta, och att vi får lån beviljade av banken, kan andra 
investeringar återupptas – om banken är villig att bevilja nya lån för detta. 

Förslag 2: 
Jag föreslår att styrelsen allokerar en summa pengar för att kunna åtgärda oförutsedda akuta 
problem och skador i huset. 

/Mattias Magnusson 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Styrelsens svar: 

Förslag 1 
Styrelsen har en underhållsplan som uppdateras årligen som gör att enstaka insatser kan 
flyttas i tiden såväl framåt som bakåt just för att kunna samordna flera delar till ett projekt. 

Det är inte säkert att ett beslut om att bakbinda styrelsen till att bara utföra något som 
definieras som akut för föreningen skulle vara ekonomiskt fördelaktigt på lång sikt. 

I många fall är den bästa ekonomiska lösningen att utföra flera moment samtidigt för att 
utnyttja samordningsfördelar vid upphandling och utförande av ett projekt. 

Det pågående projektet med balkonger, fönster och fasader är just ett sådant projekt som på 
sikt skulle bli väsentligt mycket dyrare om vi skulle göra de olika delarna vid olika 
tidpunkter. 



Styrelsen har redan prioriterat bort ett antal projekt såsom solceller och 
frånluftsvärmeåtervinning. Vi har valt att förbereda för cykelplatser under tak men att inte 
sätta upp cykeltaken på en gång och också valt bort den dyra granitstenen, för att hålla nere 
projektets totalkostnad. 

Vi har vid flertal stämmor fått motioner om att bredda våra parkeringsplatser och installera 
laddstolpar. Styrelsen har sökt bidrag för att installera laddstolpar på samtliga P-platser. Hur 
det blir med bidrag kommande år är osäkert. Bidrag ges till 50% av kostnaden för 
laddstolpsinstallationen och anslutande markarbeten (även återställning). Att bidraget beviljas 
är en förutsättning, annars genomförs inte projektet. 

Kostnaden för breddning, asfaltering av P-platser, samt laddstolpar kommer att bekostas av 
parkeringsavgiften. Avgiften för samtliga P-platser kommer att höjas, med en extra avgift för 
de som också vill ha tillgång till el för laddning. 

En besparing är att föreningen i fortsättningen slipper betala för de som använder 
motorvärmare och/eller kupévärmare. Framöver kommer var och en få betala för sin egen 
elförbrukning. 

Styrelsen yrkar att förslag 1 avslås 

Förslag 2 
Styrelsen arbetar redan idag med att ha en buffert för oförutsedda utgifter. Sedan länge finns 
en policy att ha runt en miljon kronor i likvida medel på avräkningskontot. Det kan vara lite 
mindre på vintern och högre på sommaren. 

I budgeten avsätter vi ca 500 000 kr för löpande underhåll under året. Det kan vara saker som 
inte är planerade men som behöver åtgärdas så snart som möjligt. 

Styrelsen har valt att använda överskott till att amortera på föreningens lån vilket är ett bra 
sätt att spara på. Från stambytet och toppen av lånen i december 2019 på 64 miljoner kronor, 
har föreningen fram till idag amorterat nästan 13 miljoner kronor. Detta trots den period med 
höga räntor som vi gått igenom. 

Styrelsen anser att förslag 2 därmed är besvarad. 



Motion 9 
P-platser/laddstolpar 

Enligt tidigare info har det framkommit planer på att bredda p-platserna och samtidigt förse 
samtliga p-platser (77 st?) med laddstolpar. 

Jag föreslår att föreningen istället installerar laddstolpar på varannan alternativt var tredje 
p-plats och att de pengar som då "sparas" istället läggs på spackling och ommålning av våra 
trapphus. Anledningen är att trapphusen skulle målats om efter stambytet 2019 men styrelsen 
fattade beslut att det skulle var för dyrt efter det kostsamma stambytet och istället tvättades 
väggarna och golvlisterna byttes ut. 

Jag har svårt att tro att samtliga kommer att konvertera till elbil/plug-in hybrid inom den 
närmaste framtiden. I dagsläget finns det ca 5 st elbilar. Fler kommer sannolikt att välja 
elbil/laddhybrid om möjlighet till laddning finns men sannolikt inte samtliga 77 st. 
Installering av laddstolpar kostar en hel del och även om det erbjuds statliga bidrag är den en 
ansenlig kostnad att installera laddstolpar till varje befintlig p-plats. Skulle efterfrågan på 
laddstolpar på sikt öka och överskrida de befintliga så går det sannolikt att installera fler 
laddstolpar med befintlig konstruktion. 

Jag föreslår således att man reducerar antalet laddstolpar och istället målar om våra trapphus. 
Spackling och ommålning av trapphusen skulle dessutom komma samtliga boende till gagn. 
Den befintliga färgen är sliten och mycket omodern. Trapphusen behöver fräschas upp! 

Hélène Bernhardt 
Illerstigen 32, lgh 045 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Styrelsens svar: 

Naturvårdsverkets bidrag ges per installerad laddpunkt. Därav har styrelsen landat i att det 
mest ekonomiska alternativet är att installera laddpunkter på alla parkeringsplatser. En stor 
del av installationskostnaden utgörs av kabeldragning och installation i husen, markarbeten 
och återställning, vilket behöver göras oavsett om varje eller varannan P-plats utrustas med 
laddpunkt.  

Renovering av trapphusen ligger i underhållsplanen. Tidigare inhämtade offerter (2020) på 
renovering av trapphusen gav en kostnad på 1-1,5 miljon kronor inkl. moms. Vi vill rusta 
trapphusen, men anser att rätt tidpunkt är efter att Fasad, Balkong och Fönsterprojektet är 
genomfört.  

Styrelsen anser därmed att motionen är besvarad. 
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